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Datum: 

2025-02-12 Sida 1 (2) 

Proposition till förbundsmötet 2025 

Yrkande 
Förbundsstyrelsen yrkar att i bestämmelserna i Skjuthandboken ändras så att lagtävlingar för 
Veteraner sker i en gemensam klass Veteran C.  

Ändringarna som föreslås är följande: 

SHB 2024 

C.3.6.5.1 Precision, fältskjutning och militär snabbmatch
Vid SM i precisions- och fältskjutning tävlar föranmälda föreningslag om medaljer enligt följande. I 
såväl precisionsskjutning, fältskjutning som militär snabbmatch utdelas Förbundets medaljer inom 
var och en av vapengrupperna A, B, C, samt klasserna Damer C, Juniorer C, Veteraner Yngre och 
Veteraner Äldre. 

C.3.7.1.2 Lag
Svenskt rekord noteras i precisionsskjutning avseende 7 serier per lagmedlem (3 respektive 2 st.) i 
vardera vapengrupp A, B och C. I vapengrupp C noteras rekord, förutom i öppen klass, även för 
damer, veteraner yngre, veteraner äldre och juniorer. 

C.3.7.4.2 Lag
Svenskt rekord noteras i militär snabbmatch avseende 12 serier, enligt gällande bestämmelser, per 
lagmedlem (3 respektive 2 st) i vardera vapengrupp A, B och C. I vapengrupp C noteras rekord, 
förutom i öppen klass, även för damer, veteraner yngre, veteraner äldre och juniorer. 

Förslag till ändring i SHB 2026 

C.3.6.5.1 Precision, fältskjutning och militär snabbmatch
Vid SM i precisions- och fältskjutning tävlar föranmälda föreningslag om medaljer enligt följande. I 
såväl precisionsskjutning, fältskjutning som militär snabbmatch utdelas Förbundets medaljer inom 
var och en av vapengrupperna A, B, C, samt klasserna Damer C, Juniorer C och Veteraner C. 

C.3.7.1.2 Lag
Svenskt rekord noteras i precisionsskjutning avseende 7 serier per lagmedlem (3 respektive 2 st.) i 
vardera vapengrupp A, B och C. I vapengrupp C noteras rekord, förutom i öppen klass, även för 
damer, veteraner och juniorer. 

Bilaga 1



Svenska 
Pistolskytteförbundet 

Datum: 

2025-02-12 Sida 2 (2) 

C.3.7.4.2 Lag
Svenskt rekord noteras i militär snabbmatch avseende 12 serier, enligt gällande bestämmelser, per 
lagmedlem (3 respektive 2 st) i vardera vapengrupp A, B och C. I vapengrupp C noteras rekord, 
förutom i öppen klass, även för damer, veteraner och juniorer. 

Motiv 
Lagtävling för veteraner har ända sedan klassen delades i Yngre och Äldre skett i en gemensam 
tävling. Vid Förbundsmötet 2017 antogs ett antal motioner om en delad lagtävling i våra mästerskap 
och detta infördes i och med Skjuthandboken 2018. 

Under de sju år som vi haft en delad veteranklass så konstaterar styrelsen att det endast i 
undantagsfall är tillräckligt antal deltagande lag, i klasserna vet y och vet ä, så att kraven uppfylls 
för att dela ut guld, silver och brons i lagtävlingarna. 

Detta gäller på samtliga mästerskapsnivåer; SM, landsdels- och kretsmästerskap. Ett flertal 
arrangörer väljer redan i förväg att slå samman yngre och äldre för att i någon mån locka 
föreningarna att anmäla veteranlag.    



Svenska 
Pistolskytteförbundet 

Datum: 

2025-02-16 
Beteckning: 

Bilaga 2 till SPSF 
113:5/25 

Sida 1 (1) 

Svenska Pistolskytteförbundet 
Postadress 
Box 27001 
102 51 STOCKHOLM 

Besöksadress 
Sandhamnsgatan 61 
115 28 Stockholm 

Telefon växel 
Telefon Expedition 
Generalsekreterare 
Bitr. generalsekreterare 
Märkesavdelning 

08-553 401 60 
08-553 401 63 
08-553 401 61 
08-553 401 62 
08-553 401 64 

Bankgiro 811 2526 
Organisationsnr: 80 20 02-6657 
E-mail kansli@pistolskytteforbundet.se

Motioner till förbundsmötet 2025 
Bilaga 2 – Förbundsstyrelsens yttranden 

mailto:kansli@pistolskytteforbundet.se


Svenska 
Pistolskytteförbundet 

Datum: 

2025-02-16 Sida 1 (1) 

Motion 1 Ändring av SM och landsdelsmästerskap 

Göteborgs- och Bohusläns Pistolskyttekrets föreslår att SM i fältskjutning går vartannat år 
och SM Precision och Militär snabbmatch vartannat år. Landsdelsmästerskap på samma sätt, 
men ”tvärtom”. 

SM är förbundets mest prestigefyllda tävling och fungerar som en ”lägereld” kring vilken många 
skyttar från hela landet samlas – något som är ovanligt annars. Den är också en styrkeuppvisning, 
där vi visar att vi är många. Andra viktiga inslag är uttagning till olika fältskyttelandslag, möjlighet 
för marknaden att möta kunderna etc. 

Det har hittills varje år varit möjligt att hitta arrangörer till SM. Förbundsstyrelsen, genom 
tävlingskommittén, följer naturligtvis frågan kontinuerligt, och ser om åtgärder behöver vidtas. 

När det gäller landsdelsmästerskap så instiftas dessa normalt av respektive landsdels årsmöte. Alla 
de fyra landsdelarna har mästerskap i åtminstone precisions- och fältskjutning. Förbundsstyrelsen 
har inte tagit ställning till den hypotetiska frågan om vad som gäller ifall en landsdel inte alls önskar 
genomföra mästerskapen, men frågan om att inte genomföra landsdelsvisa mästerskap bör först 
lyftas just landsdelsvis. 

Styrelsen föreslår därför att motionen avslås. 
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Motion 2 Hjälpdokument för tävlingar 
 

Göteborgs- och Bohusläns Pistolskyttekrets föreslår att förbundet får i uppdrag att ta fram 
checklistor, utbildningsunderlag och mallar för funktionärer på SM eller likande stora 
tävlingar. 

• Checklistor för SM precision/fält/Militär snabbmatch finns sedan länge hos 
Tävlingskommittén, som använder dessa i sin dialog med arrangörerna. 
 

• Krets- och riksinstruktörer finns för att stödja med utbildning inom respektive område. 
 

• Skjuthandboken, vapenkontrollanthäften m.m. är inte utformade som minneskort, men det är 
viktigt att funktionärer, jury och de tävlande utgår från samma dokument om tvekan uppstår. 
Styrelsen anser därför  att det är mindre lämpligt att ta fram andra dokument. 
 

• Det är inga andra formella regler som gäller eller krav som ställs vid ett stort mästerskap än 
vad som ställs i övriga tävlingar. Kravet på kvalité och likformighet är däremot högt. 
 

• De olika arrangörerna driver ständig utvecklingen framåt genom att ”starta på varandras 
axlar”. Om förbundet tar över utvecklingen förloras denna inneboende medlemskraft. 

 

 

Styrelsen föreslår därför att motionen avslås. 
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Motion 3 Tävlingsprogramvara 

Göteborgs- och Bohusläns Pistolskyttekrets föreslår att förbundet får i uppdrag att ta fram 
ett program som kan användas för anmälan, betalning, resultathantering m.m. för precision, 
militär snabbmatch och fältskjutning. 

Det finns en hel del väl beprövade program som används och som fungerar bra ute i landet. 
Huvudsaken är att arrangören är trygg med programmet och att det är väl provat i skarpt läge. 

Motionären skriver att ”Det är orimligt att varje arrangör ska behöva uppfinna hjulet om och om 
igen…”. Det behöver arrangören inte göra, då det som motionären själv nämner finns ett flertal 
olika program på marknaden eller inom vår rörelse. Erfarenheten från främst SM är istället att 
arrangören vill utveckla en egen lösning. Det har t.o.m. förekommit att arrangören villkorar detta 
för att påta sig arrangemanget. 

Ytterligare motiv för att förbundet inte bör tillhandahålla en programvara är att all annan utveckling 
då kommer att stanna av. Istället för intresserade medlemmar med en vilja att ta fram en ännu bättre 
lösning än vad som finns, behöver IT-utvecklingsföretag, ofta utan miljökunskap, anlitas. De 
kostnader detta innebär och den arbetsinsats som krävs för att leda en sådan utveckling bedömer 
styrelsen inte heller värd insatsen. 

Styrelsen föreslår därför att motionen avslås. 
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Motion 4 Tävlingsdatabas kopplad till MAP 
 

Göteborgs- och Bohusläns Pistolskyttekrets föreslår att det skapas en tävlingsdatabas kopplad 
till MAP. 

Att det tar en del tid för våra större föreningar att sammanställa tävlingsinformationen är rätt. Med 
många aktiva medlemmar som presterar på tävlingar blir det också mer att hålla reda på och 
registrera i MAP. 

Det ska inte förglömmas att väldigt mycket av märkena kan tas på träning. Det är även föreningar 
där märken inte ingår kostnadsfritt och att det därmed inte är önskvärt att per automatik ta in 
registrering på dessa och därmed kanske bli automatiska beställningar på märken som inte skytten 
själv begärt. 

Det är bara ett exempel på tillfällen där detta förslag blir mer komplicerat. Allt går naturligtvis att 
lösa med teknik och kravställning. Men frågan är hur mycket pengar som bör läggas på att ta fram 
sådana lösningar och även att sedan underhålla dessa med förändrade regler och krav. 

Initialt kravställdes MAP till att ha vissa grundfunktioner. Bland detta ingick resultathantering 
Hemortens banor. Efter detta så har vi också infört ytterligare grenar för Hemortens banor vilket 
inneburit mer nyutveckling för att kunna ha all denna funktionalitet i MAP.  När MAPs 
grundfunktioner var på plats så avses MAP steg 2 påbörjas. I detta finns det skisser på delar av det 
motionären efterlyser, men inte allt. 

Det är önskvärt att förbundsmötet inte reglerar exakt hur arbetet för MAP ska fortskrida och vad 
som ska prioriteras. Det är däremot självklart bra med återkoppling om önskvärda funktioner och 
saker som kan göra arbetet enklare för våra kretsar och föreningar. Vi vill tacka motionären för goda 
idéer som vi kan resonera vidare med i vårt kravarbete. 

Styrelsen föreslår därför att motionen avslås. 

 



Svenska 
Pistolskytteförbundet 

Datum: 

2025-02-16 Sida 1 (1) 

Motion 5 Ändrad märkeshantering 

Göteborgs- och Bohusläns Pistolskyttekrets föreslår att märkeshanteringen frikopplas från 
föreningen. 

Pistolskyttemärket fastställdes av Riksheraldikern 20 oktober 1934, det vill säga för drygt 90 år 
sedan. Samtliga märkesprov har under denna tid garanterats av föreningsstyrelserna, och samtliga 
märken finns registrerade hos förbundet. Pistolskyttemärket har också under mycket lång tid varit 
kvalifikationen för det skjutskicklighetskrav som ska vara uppfyllt för att få tillstånd att inneha 
enhandsvapen för målskjutning. Detta regleras idag i FAP 551-3, bilaga 2. 

Motionären skriver att ”först måste skytten rapportera in resultat till föreningen som sedan måste 
lägga in beställningen i MAP.” Det som motionären då bortser från är det mervärde föreningen 
tillför genom att föreningsstyrelsen garanterar att uppgiften är korrekt. Skyttens påstående om 
uppfyllda krav är inte tillräckligt för rapportering. Det bedöms att endast ett fåtal av märkesproven 
genomförs vid kretstävling eller högre. 

Vissa skyttar erövrar mer än ett märke, men med ett antagande om ett märke per person innebär det 
lika många förskottsbetalningar (som ska följas upp), och lika många brev som ska packas, 
frankeras och skickas. Tillkommer alla de som kommer att försöka beställa märke per telefon, brev 
eller epost, och de som försöker göra det online och önskar support. Under 2024 såldes 6217 
märken, eller minst 30 per arbetsdag. Förslaget skulle kräva nyanställningar på förbundskansliet, 
utökning av lokalerna och därmed en höjning av förbundsavgiften. 

Ett beprövat sätt att hålla ner arbetet i föreningen är att låta märkeskostnaden ingå i 
medlemsavgiften i föreningen. 

Det är naturligtvis önskvärt att ta bort arbetssteg som inte tillför mervärde och att automatisera där 
så är möjligt är också önskvärt. Att höja kostnaderna för den enskilde skytten genom att överföra 
arbetsuppgifter från föreningarna till förbundskansliet bedöms däremot inte vara önskvärt. 

Förbundsstyrelsen anser att statusen hos förbundets märken bör bibehållas genom att 
föreningsstyrelserna ställer sig som garant för att fordringarna uppfyllts.  

Styrelsen föreslår därför att motionen avslås. 
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Motion 6 Ändring av vapengrupp A1 och A2 

Göteborgs och Bohusläns Pistolskyttekrets föreslår att förbundsstyrelsen får i uppgift att 
utreda hur vapengrupp A1, A2 och A3 ska kunna förnyas och se ut i framtiden. 

Motionären tar upp ett problem som blivit en realitet under de senaste åren. 

Förbundsstyrelsen föreslår därför att motionen bifalles. 

OBS: Motionen baseras på 19:e upplagan av Skjuthandboken. I 20:e upplagan (2024) gjordes 

vissa förändringar av vapengrupp A1 och A2. Det bedöms dock inte påverka motionärens 

förslag. 
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Motion 7 Tillägg av vapengrupp A1+A2 i Rikstävlingen på 
Hemortens banor i Militär Snabbmatch 
 

Göteborgs och Bohusläns Pistolskyttekrets föreslår att förbundet lägger till vapengrupperna 
A1+A2 till Rikstävlingen på hemortens banor i Militär snabbmatch. 

 

Tittar man i Skjuthandboken så finns inte uppdelningen av vapengrupp A, i A1-A3, i militär 
snabbmatch. Dessutom finns det ett behov av att, i enlighet med föregående motion, se över dagens 
vapengrupper A1 – A3. Därför är det inte läge att införa något nytt vare sig i rikstävlingen eller i 
regelverket. 

 

Motionären skriver också att dessa vapengrupper skulle kunna läggas till utan nämnvärt ökat arbete 
för föreningarna eller kansliet. De ”pandemiinförda” hemmabanetävlingarna infördes på förslag av 
kansliet och visade sig populära, men blev också en påtaglig arbetsbelastning. Nya vapengrupper 
innebär dessutom ytterligare utveckling av programvaran med ny testning etc. 

 

Förbundsstyrelsen föreslår därför att motionen avslås. 
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Motion 8 Nya förutsättningar för springskytte vapengrupp A 

Stockholm Pistolskyttekrets föreslår att regelverket för springskytte vapengrupp A förändras 
i grunden. 

Den olympiska skidskyttetavlan (Skjuthandboken K.7.1.1 respektive L.7.1.1) har funnits under lång 
tid och var från början den enda tavlan som användes för spring- och skidskytte. När skidskyttet 
ändrade sin tavla till dagens modell följde även pistolskyttet med och sköt då endast med 
vapengrupp C, men den gamla tavlan har funnits kvar i regelverket. 

2016  bifölls en motion om att göra det möjligt att klara spring- och skidskyttemärket med 
vapengrupp A. Detta har även medfört att det numer finns ett Riksmästerskap i springskytte 
Vapengrupp A. Både mästerskap och märkestagning sker på den olympiska skidskyttetavlan. 
 Då förbundets riksmästerskap är relativt färskt och hittills fungerat bra så finns det ingen anledning 
att efter så kort tid göra stora förändringar. 

Förbundsstyrelsen föreslår därför att motionen avslås. 
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Motion 9 Springskytte - deltagande i stafett 
 

Stockholm Pistolskyttekrets föreslår att regelverket för deltagande i springskyttestafett 
ändras så att en deltagare, oavsett ålder, endast ska få delta på en sträcka och i ett stafettlag. 

 

Ändringen till nuvarande regler kom till efter en motion till Förbundsmötet 2023. Ändringen 
möjliggör för en liten förening att kunna delta i flera lagtävlingar. Med i beslutet finns även att det 
är upp till respektive arrangör att medge mer än en start. Inget nytt har framkommit så. 

 

Förbundsstyrelsen föreslår därför att motionen avslås. 
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Motion 10 Springskytte – stafett damlag 
 

Stockholm Pistolskyttekrets föreslår att regelverket för deltagande i springskyttestafett 
ändras så att antalet deltagare i damlag ändras från 3 till 2. 

 

Damklassen i springskytte har haft få deltagare under de senaste åren. Motionen är en nödvändighet 
för att det alls skall bli några stafetter för damerna. 

 

Förbundsstyrelsen föreslår därför att motionen bifalls. 
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Motion 11 Springskytte – märkestagning 
 

Stockholm Pistolskyttekrets föreslår att regelverket för märkestagning i springskytte ändras 
så att märke kan tas efter fasta poänggränser vid tävling. 

 

Motionen har en viktigt poäng att det även skall vara enklare att ta sina märken även vid tävling. 
Det är idag möjligt att ta märket genom att uppfylla kravet för standardmedalj i brons. Motionären 
önskar att det införs fasta poänggränser. 

Förbundsstyrelsen föreslår därför att motionen bifalls. 
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Motion 12 Nationell Helmatch – ändring av figurer 
 

Stockholm Pistolskyttekrets föreslår att figurtavlan för Nationell Helmatch ändras 

 

Nationell helmatch skapades delvis för att stimulera förbundets skyttar att börja med sportskytte. 
Tyvärr har inte detta slagit väl ut. Sportskyttet har inte ökat och för vår del skjuts den endast på ett 
fåtal platser i landet. Till viss del beror det på att fältmomentet är så pass svårt. Det som däremot har 
varit lyckat är användandet av tavlan (SHB I 7.1, bild 24) både till träning och tävling. Detta trots 
att den inte följer fältskyttets regelverk (för litet avstånd mellan figurerna).  

Motionen i sig ligger helt rätt i tiden då vi nog är på väg mot mer fältskytte på skjutbanan. Men 
skall figurtavlan nu skall få en tredje utformning så bör vi också se till att den går att använda för 
övrig verksamhet. Med anledning av detta avser styrelsen utreda grenen Nationell helmatch för att 
undersöka vad som behöver göras för att den skall få en större utbredning i landet.  

 

Styrelsen föreslår därför att motionen avslås 
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Motion 13 stipendier 
 

Dalarnas Pistolskyttekrets föreslår att förbundet inrättar två stipendier och årligen tilldelar 
5000kr per stipendium till samtliga kretsstyrelser för utdelning dels till en skytt inom 
respektive krets som gjort förtjänstfulla skytteinsatser, dels till en eldsjäl som gjort kretsen 
stora tjänster på något område. 

 

Förbundsstyrelsen sympatiserar med idén om att uppmärksamma betydande insatser och att belöna 
förtjänta skyttar och eldsjälar inom förbundet. Däremot ser förbundsstyrelsen det som problematiskt 
att årligen hitta medlemmar som kan komma ifråga för dessa stipendier. Därutöver ser styrelsen 
motionärens förslag till finansiering, bland annat genom sponsring, som problematisk eftersom den 
kan vara osäker från år till år. Noteras bör också att pengar från SPSF, från startavgiften för 
rikstävlingen och öronmärkta pengar från förbundsavgiften direkt är pengar som på olika sätt 
årligen kanaliseras från skyttarna. 

 

En mer framkomlig väg är sannolikt att, om stipendier inrättas, varje krets får ansöka om dessa vid 
behov, dvs när någon skytt eller eldsjäl bör belönas. Det är enklare och rimligare att göra detta ad 
hoc än varje år.  

 

Förbundsstyrelsen föreslår därför att motionen avslås, men att förbundsmötet samtidigt ger 
förbundsstyrelsen i uppdrag att överväga hur denna typ av stipendier skulle kunna se ut och 
hur de kan finansieras. Återrapportering ska ske till förbundsmötet 2026. 

 



 

Svenska 
Pistolskytteförbundet 

  

Datum: 

2025-02-16 
 

Sida 1 (1) 

 

Motion 14 Pistol 08 förs till vapengrupp A1 
 

Malmöhus Pistolskyttekrets föreslår att Pistol 08 hänförs till vapengrupp A1. 

 

P08 är en av de pistoler som har en given plats i en eventuell vapengrupp för gamla vapen. Men den 
fyller inte dom krav som gäller för dagens A1 (pistol av Försvarsmakten fastställda modell). 
Förhoppningsvis har förbundsmötet gett styrelsen i uppdrag att utreda hur vapengrupperna skall se 
ut i framtiden och att vi därmed kan få till en klass för gamla pistolmodeller.   

 

Styrelsen föreslår därför att motionen avslås 
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Pistolskytteförbundet 

  

Datum: 
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Sida 1 (2) 

 

Motion 15 Förbud mot människoliknande och djurlikande 
mål 
 

Kalmar läns södra Pistolskyttekrets föreslår förbud mot människoliknande och djurliknande 
figurer i den tävlings- och träningsverksamhet där juniorer deltar. 

 

Frågan om militär målmateriel inom Svenska Pistolskytteförbundets tävlingsverksamhet har 

en relativt lång historia. Under många decennier användes sådana mål utan ifrågasättande, 

eftersom förbundet var nära integrerat med Försvarsmakten och därmed tilldelades militär 

målmateriel av denna så fort större tävlingar skulle organiseras. 

Under tiden efter det kalla krigets slut uppstod emellertid en viss debatt inom förbundet 

avseende lämpligheten i detta. Uppsalakretsen ifrågasatte i en motion som behandlades vid 

förbundsmötet 1997 förekomsten av militära mål, men förbundsmötet beslöt att lämna frågan 

till förbundsstyrelsen och ansåg med detta motionen besvarad. Förbundsstyrelsen beslutade 

2003 att militära mål ska ”undvikas” vid våra vanliga tävlingar. Detta beslut, som inte innebar 

ett totalförbud, kom emellertid att kritiseras från flera håll inom förbundet. 

Förbundsstyrelsen behandlade därför frågan igen och presenterade sina överväganden 

avseende denna på kretskonferensen 2007. Förbundsstyrelsen framförde nu att 

Försvarsmaktens militära mål ska vara tillåtna inom hela förbundets verksamhet. 

Motiven som förbundsstyrelsen då förde fram var följande: 

-              Förbundet är en frivillig försvarsorganisation 

-              Förbundet utbildar försvarsmaktsinstruktörer (FMI) för försvarsmaktens 

räkning 

-              Förbundet måste kunna använda militär målmateriel, eftersom det endast är 

sådana som FMI använder 

-              Det är, givet ovan, inte oetiskt att använda militär målmateriel - även om den 

föreställer fientliga soldater 

-              Många föreningar har möjlighet att få militära måltavlor gratis 

-              Militär målmateriel är skyttemässigt bra och omväxlande för fältskytte 

 Förbundsstyrelsen fastslog dock också att människoliknande målmateriel av icke-militär, 

polisiär eller kommersiell natur inte får användas inom förbundets verksamhet.  

  



 

Svenska 
Pistolskytteförbundet 

  

Datum: 

2025-02-16 
 

Sida 2 (2) 

 

Frågan om militära mål i ungdomssammanhang togs inte upp vid denna tidpunkt, men 

eftersom våra juniorer då som nu får delta i alla våra tävlingar så skulle ett specifikt förbud 

mot militära mål i juniortävlingar bli ett slag i luften. Förbundets koppling till Försvarsmakten 

idag tenderar att bli allt starkare. Till skillnad från vad som kan vara fallet i andra förbund gör 

vi inte heller någon stark skillnad mellan våra uppdrag inom försvarsmaktens ram och vår 

tävlingsverksamhet. Detta är därutöver något som vi inte har några problem att vid behov 

kommunicera till media och allmänhet.  

 

Förbundsstyrelsen föreslår därför att motionen avslås. 

 

 



Svenska 
Pistolskytteförbundet 

Datum: 

2025-02-16 Sida 1 (1) 

Motion 16 Centralt upphandlat tävlingsstödsprogram 

Skaraborgs Pistolskyttekrets föreslår att förbundet får i uppdrag att undersöka möjligheten 
till nationell utveckling och samordning rörande hjälpmedel för att genomföra nationella 
tävlingar och SM. 

Motionären föreslår att förbundet erbjuder en central organisation som skulle kunna hjälpa till med 
hemsida och anmälan. Centrala resurser innebär att personal måste projektanställas för uppgiften, 
något som i sin tur genererar kostnader och en ytterligare arbetsbelastning. Det finns ingen 
möjlighet att lösa uppgifter med hemsida och anmälan inom nuvarande ram. 

Motionären föreslår också att upprätta en webblagringsplats. En sådan finns på hemsidan, men har 
förbättringspotential. Många resultat skickas aldrig in, eller skickas inte in i hanterbart format (som 
pdf). Här kan också finnas utrymme för förbättring av kanslirutinerna. 

I övrigt hänvisas till svaret på motion 3. 

Styrelsen föreslår därför att motionen avslås. 
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Underbilaga 2:1

Motion till Svenska Pistolskytteförbundet 

Pistolskyttekrets 
Förening 

O-kretsen 
Mölndals SF 

Motion 1 

Motion ang. Ändring av SM & Landsdelsmästerskap 
Åberopad paragraf i SHB N/A 

Bakgrund/varför det ska ske en förändring: 
Undertecknaren har de senaste åren märkt att intresset för pistolskytte inom det nationella skyttet i 
vårt område har minskat. Färre åker på tävlingarna och det har varit svårare att få folk att ställa upp 
som funktionärer. Det finns antagligen flera olika anledningar till detta och några kan vara följande: 
ökat intresse för IPSC, ökade kostnader, svårighet med tillgång till banor pga miljö eller polisens 
krav, osäkerhet inför framtiden pga licensförnyelser, blyförbud etc. 
I dessa tider så är det viktigt att förbundet ser till att hjälpa skyttarna och framförallt föreningarna så 
att de kan lägga sina begränsade resurser på sådant som verkligen gynnar skyttet istället för onödig 
administration och att ambitionsnivån ligger på en rimlig nivå. 

Motivering till ändring: 
De senaste åren har SM varit något av en folkfest och det är svårt att få tag på mark, banor och 
även funktionärer för att kunna hantera detta under en veckas tid. Det finns en stor risk att man 
bränner ut en krets/förening och dödar intresset för skyttet med den stora apparat som SM blivit. Om 
intresset för nationellt skytte samtidigt minskar så är det rimligt att man även minskar storleken på 
SM. 
Om man delade upp SM så skulle det bli lättare att arrangera då man Inte behöver funktionärer till 3 
olika grenar samtidigt. Samtidigt så ökar möjlighet att hitta lämpliga platser då man kan tänka sig att 
en arrangör kanske har tillgång till mark för fältskytte men inte milsnabb och vice versa. 

Yrkande 
Ändra så att SM i fält går vartannat år och Milsnabb+Precision vartannat år. 
Gör samma för landsdelsmästerskap, men lägg dessa tvärtom så att du t.ex 2024 har SM i fält och 
Landsdelsmästerskap i Precision+Milsnabb. 2025 blir det sedan SM i Precision+Milsnabb och 
Landsdelsmästerskap i fält. 

Anders Eriksson 

Namnförtydligande 

Antagen av föreningsstyrelse, 2023-11-01 

Ji~ 
Lars T Andersson 
Ordförande i Mölndals Skytteförening 

sen, datum /t7J//J.~(f 

Ordföra Insändes till förbundskansliet, datumr2.o04 I~ i/J 



Underbilaga 2:2

Motion till Svenska Pistolskytteförbundet 

Pistolskyttekrets 
Förening 

O-kretsen 
Mölndals SF 

Motion 2 

Motion ang. Framtagning av hjälp-dokumentation för tävlingar 
Åberopad paragraf i SHB N/A 

Bakgrund/varför det ska ske en förändring: 
Inför varje större tävling såsom SM, behöver en stor utbildningslnsats göras för alla funktionärer och 
en mängd aktiviteter måste göras av den arrangerande kretsen/föreningen. Skjuthandboken 
innehåller mycket information, men är tyvärr inte tillräckligt tydlig eller lättanvänd. 

Motivering till ändring: 
Det är orimligt att varje arrangör ska behöva uppfinna hjulet om och om igen och därför borde en central 
insats göras för att ta fram det material som behövs. 

Yrkande 
Förbundet får i uppdrag att ta fram checklistor, utbildningsunderlag och mallar för funktionärer på SM 
eller andra stora tävlingar. 

Anders Eriksson 

Antagen av föreningsstyrelse 2023-11-01 

J/~ 
Lars T Andersson 
Ordförande i Mölndals Skytteförening 



Underbilaga 2:3

Motion till Svenska Pistolskytteförbundet 

Pistolskyttekrets 
Förening 

O-kretsen 
Mölndals SF 

Motion ang. Tävlingsprogramvara 
Åberopad paragraf i SHB N/A 

Bakgrund/varför det ska ske en förändring: 

Motion 3 

Vid en större tävling såsom SM, är ett bra program för anmälan, betalning, resultathantering mm 
nödvändigt. Mindre tävlingar kan hanteras med manuella medel och enklare program såsom Excel, 
men vid en stor tävling är inte detta möjligt eller lämpligt. 
Inom Nationellt skytte finns redan flera befintliga system utvecklade av klubbar/privatpersoner. 
Det finns även flera goda exempel utanför nationellt skytte såsom SSI som används för IPSC-skyttet. Ett 
annat exempel är ridsportförbundet som för många år sen tog fram en Tävlingsdatabas för detta. Enligt 
uppgift så kostade det systemet inte förbundet någonting utan man lade en avgift på 10 eller 15 
kr/tävlande som tillfaller företaget som driftar systemet. 

Motivering till ändring: 
Det är orimligt att varje arrangör ska behöva uppfinna hjulet om och om igen och det borde därför vara 
av föreningarnas intresse att Förbundet kan tillhandahålla de programvaror som behövs. 

Yrkande 
Förbundet får i uppdrag att ta fram ett program som kan användas för anmälan, betalning, 
resultathantering mm för Precision, Milsnabb och Fält. Detta ska tillhandahållas till arrangörer av 
förbundets tävlingar. 

Anders Eriksson, Mölndals SF 

Namnförtydligande 

Antagen av föreningsstyrelse, 2023-11-01 

Jtj~ 
Lars T Andersson 
Ordförande i Mölndals Skytteförening 

Lars Erik i 
Ordförand\ i -kretsen 

Insändes til förbundskansliet, datum lcfl1 --CJJ /V1 



Underbilaga 2:4

Motion till Svenska Pistolskytteförbundet 

Pistolskyttekrets 
Förening 

O-kretsen 
Mölndals SF 

Motion 4 

Motion ang. Tävlingsdatabas kopplad till MAP 
Åberopad paragraf i SHB N/A 

Bakgrund/varför det ska ske en förändring: 
Idag lägger skyttarna och föreningarna ner mycket tid på att manuellt hålla reda på en massa 
tävlingsinformation för varje skytt såsom standardmedaljer, klassindelning, märkesfordringar, SM
kvalificering mm. 
Va~e skytt måste själv hålla reda på alla tävlingar man har varit på och rapportera in detta till sin 
förening som sedan i sin tur måste sammanställa och rapportera in i MAP. Därefter måste föreningen 
kommunicera tillbaka till skyttarna. 
Det mesta av detta skulle kunna automatiseras ifall uppgifterna från alla tävlingar lagrades i en databas i 
Förbundets regi. 
Skyttarna skulle själva kunna se alla tävlingar de deltagit i och allt som baseras på tävlingsresultat skulle 
automatiskt kunna beräknas. De kan se exakt hur många std-medaljer de erövrat, om de är kvalificerade 
att deltaga i SM och i vilka klasser, samt vilka märkesfordringar de klarat. 
Uppgifter som inte kan tas direkt från tävlingsresultat (t.ex. avklarade fordringar för pistolskyttemärket) 
behöver fortfarande matas in manuellt i systemet av föreningen. 

Motivering till ändring: 
Administrationen för alla föreningar och skyttar skulle minska drastiskt då de inte längre behöver sitta 
manuellt och sammanställa alla de uppgifter som förbundet behöver ha in. 

Yrkande 
Förbundet får i uppdrag att se till så alla skyttars resultat och rapportering kopplas till en central 
databas I antingen MAP eller ett nytt verktyg så att rapportering av standardmedaljer, klassindelning, 
resultat som påverkar märkesuppfyllan etc kan automatiseras. 
Samtliga tävlingar som är standardmedaljsgrundande eller får användas för märkesuppfyllan ska 
rapporteras in i systemet, antingen genom att förbundets system används (om motion 3 bifalles) eller 
genom att resultaten rapporteras in via ett öppet API f rån andra system eller i värsta fall matas in 
manuellt för varje tävling. 

Anders Eriksson, Mölndals SF 

Antagen av föreningsstyrelse, 2023-11-01 

J>(~ 
Lars T Andersson 
Ordförande i förening 

i O-kretsen Insändes till förbundskansliet, datum Jul ~, OJ. J1 



Underbilaga 2:5

Motion till Svenska Pistolskytteförbundet 

Pistolskyttekrets 

Förening 

O-kretsen 

Mölndals SF 

Motion 5 

Motion ang. 

Åberopad paragraf i SHB 
Märkeshantering frikopplas från föreningen 

N/A 

Bakgrund/varför det ska ske en förändring: 
Idag lägger skyttarna och föreningarna ner mycket tid på att manuellt hålla reda på informationen för 
märkesfordringar och beställning av märken. 
Först måste skytten rapportera in resultat till föreningen som sen måste lägga in beställningen manuellt i 
MAP. Föreningen ska betala förbundet, och när märkena väl dyker upp ska föreningen samla in pengar 
från skytten och dela ut märkena. Detta orsakar mängder av jobb för föreningen då det orsakar en 
mängd pengatransaktioner för kassören men även för den som ska hålla koll på vem som ska ha vilka 
märken. 

Motivering till ändring: 

Administrationen för alla föreningar och skyttar skulle minska drastiskt då de inte längre behöver sitta 
manuellt och sammanställa alla de uppgifter som förbundet behöver ha In. Hantering av märken och 
betalning för dessa orsakar idag en massa extratid för varje förening som inte ger något mervärde. 

Om motion 4 bifalles så reduceras arbetsmängden ytterligare då det enda föreningen i så fall behöver 
göra är att rapportera in de märkesfordringar som inte är tävlingsbaserade. 

Yrkande 
All märkeshantering frikopplas från Föreningarna. Skyttarna ska själva kunna gå in i MAP eller 
lämpligt system och beställa de märken som de är berättigade till. Betalning sker direkt till förbundet, 
som därefter skickar hem märkena direkt till skytten. 

Anders Eriksson, Mölndals SF 

Antagen av föreningsstyrelse, 2023-11-01 

J/~ 
Lars T Andersson 

Ordförande i Mölndals Skytteförening 

elsen, datum 

Ordföran 

Insändes t1t förbundskanstiet, datum rJC/2-o/ ~OJ-.,~ 



Underbilaga 2:6

Motion till Svenska Pistolskytteförbundet 

Pistolskyttekrets 
Förening 

O-kretsen 
Mölndals SF 

Motion ang. Ändring av Vapengrupp A 1 +A2 
Åberopad paragraf i SHB X.4.1 

Bakgrund/varför det ska ske en förändring: 

Motion 6 

Historiskt så har ju A 1 varit de vapen som militären använt och A2. varit de vapen som polisen 
använt. Då polisen nu går över till Glock så kommer dessa vapengrupper att överlappa om 
Förbundet väljer att lägga till Glock i A2.. 

Motivering till ändring: 
Ett tänkbart alternativ skulle kunna vara en sammanslagning av A1+A2. Ett annat alternativ skulle 
kunna vara en uppdelning där man har en klass för de äldre vapnen (m07,m40,Walther PP ... ) och 
en för de nyare (SIG+Glock). Ett tredje alternativ är att ha en klass för äldre vapen med fasta 
riktmedel och kal .30 och uppåt med vapen konstruerade och tillverkade före 1945 och en klass för 
vapen av tjänstevapentyp tillverkade efter 1945. (Med tjänstevapentyp menas vapen med fasta 
riktmedel och en vikt på förslagsvis max 1 kg). 

Yrkande 
Undertecknaren föreslår att förbundet får i uppgift att utreda hur A1+A2+A3 skulle kunna förnyas och 
se ut i framtiden. 

Anders Eriksson, Mölndals SF 

Antagen av föreningsstyrelse, 2023-11-01 

Lars T Andersson 
Ordförande i Mölndals Skytteförening 

Insändes ·1 örbundskansliet, datum o'V/1 ... ~ i/J 



Underbilaga 2:7

Motion till Svenska Pistolskytteförbundet 

Pistolskyttekrets 
Förening 

O-kretsen 
Mölndals SF 

Motion 7 

Motion ang. Tillägg av Vapengrupp A 1 +A2 i Hemortens Milsnabb 
Åberopad paragraf i SHB N/A 

Bakgrund/varför det ska ske en förändring: 
Idag så används vapengruppema A 1 +A2. nästan bara i Hemortens precision. 

Motivering till ändring: 
För att ge möjlighet till fler starter för de som har vapen som passar in i A 1 och A2. så föreslås att 
man lägger till dessa även i Hemortens Milsnabb. Det skulle kunna ge fler starter utan att nämnvärt 
öka arbetet för föreningarna eller kansliet. 

Yrkande 
Undertecknaren föreslår att förbundet lägger till vapengrupperna A 1 +A2 till Hemortens tävling i 

Milsnabb. 

Anders Eriksson, Mölndals SF 

Antagen av föreningsstyrelse, 2023-11-01 

Jf~ 
Lars T Andersson 
Ordförande i Mölndals Skytteförening 

relsen, datum /c~5/f:/.✓(g' 

O-kretsen 

Insändes iU förbundskansliet, datum ~~ JJ1' t/1 



Underbilaga 2:8

MOTION 1 till förbundsstyrelsens årsmöte 2024 

Motion angående: Springskytte, A-vapen 

Åberopad paragraf: Fler paragrafer kan vara aktuella. 

Bakgrund / varför det ska ske en förändring: 

2023-11-07 

Springskytte A-vapen har inte arrangerats på RM eller SM nivå" i modern tid." Grenen finns med i 

skjuthandboken, med mål och förutsättningar som inte är anpassade till nutid. 

Motivering till ändring: 

Springskytte med A-vapen ska återuppstå med nya förutsättningar. 

Nuvarande måltavla, olympiska skidskyttetavlan, används numera inte i någon skyttegren. 

Poängberäkningen med nuvarande mål är inte anpassat till modern tid, bl a 3 poängs tillägg ? 

Yrkande: Springskytte A-vapen.genomförs med nya förutsättningar, enligt följande: 

Gemensamma startgrupper anpassade till skjutbanans förutsättningar. Önskemål 15 start per grupp. 

Löpslingor, klassindelning, skjutställning överensstämmer med Springskytte C-vapen. 

Mål: Nationella precisionstavlan, 2 tavlor per deltagare, placerade i sidled eller över-under varandra. 

Vid 6 skjuttillfällen skjuts 5 skott per tillfälle, fördelat max 15 träff per tavla. Avstånd 20 meter. 

Efter att samtliga deltagare har gått i mål sker markering. 

Träff i svart 10-7 = 0 tidstillägg, träff i 6-4 = 30 sek tidstillägg, träff i 3-1 samt bom= 60 sek tidstillägg. 

Obs likhet vad gäller patroner o skjutställning för C och A-vapen, är att föredra. 

( PolisSM stn 1 frihand - övrigt stödhand o 6 patroner/ skjuttillfälle 

Deltagare har samma skjutplats under hela tävlingen. Tävlingsledningen kan då avgöra om all 

utrustning ska medföras under tävlingen eller om tomt proppat vapen, magasin, ammunition eller 

delar av detta i förväg får placeras på skjutplats innan start. Allmänhetens närvaro under löpslingan 

utanför skjutbanan ska beaktas. Hög säkerhet i första hand. Förutsättning skall anges i inbjudan. 

Ovan tävlingsupplägg är i likhet med Polis SM i springskytte tjänstevapen med mindre justeringar. 

Det har använts under många år, är väl beprövat. 

Förutsättningarna, med allt placerat på skjutplats och stn 1 o 2 frihand, användes dagen efter SM 

Springskytte C-vapen på Grimsta 2023 till allas, mer än 30 deltagares, belåtenhet. Tävlingen med 

dessa förutsättningar är lätt att arrangera, behövs inte många funktionärer, och målmatrial är 

precisionstavlor med speglar som finns hos alla föreningar. 

Sune Söderström / Stockholmspolisens skytteförening 

Tåvlingsledare vid SM Springskytte 2010,2013,2015,2016,20 

-~ • I 

; ;- / I J I jr ~ -R s i 

ttJ 1n /I- '1C. tJ-- (/1? 0 / j;r6//~ 

/ 



Underbilaga 2:9

MOTION 2 till förbundsstyrelsens årsmöte 2024. 

Pistolskyttekrets: Stockholms pistolskyttekrets 

Förening: Stockholmspolisens skytteförening 

Motion angående: Springskytte, stafett 

Åberopad paragraf: Fler paragrafer kan vara aktuella, enhetlighet önskas. 

2023-11-07 

Bakgrund/ varför det ska ske en förändring: På Svenska Pistolskytteförbundets årsmöte 2023 bifölls 

Motion 4, angående sta/ettävling i springskytte en/ nedan: 

Skaraborgs pistolskyttekrets, yrkade att begränsningen i SHB L.6.1.3.1 " Deltagare kan endast delta i en stafettävling en gång 

oavsett flera klubblag i olika klasser" tas bort. 

Förbundsstyrelsen föreslog att motionen bifalls, med tillägget att det ger arrangören möjlighet att godkänna detta och att 
starterna skall ske i olika klasser. Stockholms Pistolskyttekrets yrkade att motionen skulle avslås. 

Denna motion som godkändes anser jag inte är genomtänkt för springskyttets bästa. 
Den tillkom för att någon enstaka person som tävlar i klass 50+ ska få möjlighet att tävla i både H 21 och H 50, att klubben 

då kan bilda fler stafettlag, och individen ges då möjlighet att vinna medalj i två olika åldersklasser. 

Detta medför att reglerna för stafett nu blivit otydliga, orättvisa beroende på ålder, och medför att 

arrangerande klubb från år till år själva väljer hur förbundets bisats ska tolkas - genomföras. 

Detta innebär att alla deltagare som ej fyllt 50 år, som tidigare, endast kan delta i stafett H/D21. 

Samtidigt som alla 50+ kan delta i två stafettlag, även med samma sammansättning+ - 1 person. 

Detta är nu verklighet och en "mardröm" för en SM arrangör. 

Det sätter även press på arrangören att, för att kunna tillgodose denna orättvisa, de olika 

stafettklasserna inte startar samtidigt. 

Motivering till ändring: I Springskytte C vapen finns tre deltävlingar. 

Individuell tävling där deltagarens ålder avgör vilken klass man startar i. 

Det är inte tillåtet att välja varken yngre eller äldre klass. 

Det är bara möjligt att vinna medalj i din egen åldersklass. 

Föranmälda lag, 3-manna eller 2-manna. Deltagare yngre än SO år måste delta i 3-mannalag. 

Deltagare SO år och äldre kan välja lag, 3-manna eller 2-manna. Rättvist? 

Det är bara möjligt att vinna en medalj. 

Föranmälda stafett lag, H/D 21- 3 deltagare och H/D 50- 2 deltagare. 
Deltagare yngre än SO år måste delta i H/D 21. 

Deltagare SO år och äldre kan välja att delta i H/D 21- eller H/D 50-. Rättvist? 

Alla som fyllt 50 kan nu delta i två ålderklasser, därmed vinna två medaljer. 

Yrkande: Alla deltagare, oavsett ålder, ska endast få delta på en sträcka och i ett stafettlag. 

Sune Söderström / Stockholmspolisens skytteförening / 

Tåvlingsledare vid SM Springskytte 2010, 2013, 015, 2 16, 2019, 202~ .._,_. 

f//1.Y-/v/rk,.oJ ~- ,/ 
I v ,.,,.-z:------/ # )M ,r# I 



Underbilaga 2:10

MOTION 3. till förbundsstyrelsens årsmöte 2024. 

Pistolskyttekrets: Stockholms pistolskyttekrets 

Förening: Stockholmspolisens skytteförening 

Motion angående: Springskytte, STAFETT DAMER 

Åberopad paragi:af: Fler paragrafer kan vara aktuella. 

Bakgrund/ varför det ska ske en förändring: 

2023-11-07 

Antal~t deltagare mellan damer och män är stort. Därför bör även D 21 innehålla 2 deltagare i 
stället för som nu 3 deltagare. 

Motivering till ändring: 

Det är glädjande att antalet deltagande av damer ökar men bör ändå avspegla sig i deras 

möjligheter att bilda stafettlag i alla åldersklasser, då med samma förutsättningar. Det innebär 

samtidigt att damklasserna D 21 och D50 kan slås ihop vid få anmälda stafettlag och göra underlag 

för utdelning av medaljer. 

Yrkande: 

Stafett Damer 21 ändras till 2 deltagare. Detta har sedan tidigare D jun och D 50. 

Sune Söderström / Stockholmspolisens skytteförening 

·/; 1 loly ,,,-,/c / 
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MOTION 4. till förbundsstyrelsens årsmöte 2024. 

Pistolskyttekrets: Stockholms pistolskyttekrets 

Förening: Stockholmspolisens skytteförening 

Motion angående: Springskytte, märkestagning 

Åberopad paragi:-af: Fler paragrafer kan vara aktuella . 

Bakgrund/ varför det ska ske en förändring: 

Ökad naturlig möjlighet till förvärv av Springskyttemedalj. 

2023-11-07 

Vid tävlingar i Springskytte C eller A-vapen med förbundets fastställda regelverk bör en sådan 

genomförd tävling ge möjlighet att erhålla medalj, såvida medaljkraven uppnås. 

Motivering till ändring: Nuvarande förutsättning gynnar inte märkestagning. 

Vid tävlingar i Springskytte Celler A-vapen med förbundets fastställda regelverk bör en sådan 

genomförd tävling ge möjlighet att erhålla medalj, såvida medaljkraven uppnås. 

Yrkande: 

Att regler/ förutsättningar för erhållande av medalj i springskytte anpassas till genomförandet av 

en springskyttetävling enligt förbundets regler. 

Ett givet slutresultat ska rendera i möjligheten att erhålla medalj 

Om motionen antages är jag villig att bistå förbundet vid beslut om lämpliga tidskrav för medalj. 

Sune Söderström / Stockholmspolisens skytteförening 

Tävlingsledare vid SM Springskytte 2010, 2013, 2015, 2016, 2019, 2023 

7, I I~ lf 1~ Lv_f 
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MOTION Till SVENSKA PISTOLSKYTTEFÖRBUNDET 

Pistolskyttekrets: Stockholms Pistolskyttekrets 

Forenlng: Atlas Copco PK 

Motion angående: Forändring av ett delmoment 3 i tävlingsformen Nationell Helmatch 

Åberopad paragraf i SHB: 1.6.1.3 

Bakgn.indNarför ska det ske en ,fodring 

Delmoment 3 i tåvlingsformen Nationell Helmatch blir ofta helt avgörande för utgången av tävlingen. 

Alltfor avgorande och till viss del slumpmässigt anser vi. Detta då två av målen på Figurtavlan ar små 

och det sker många helmissar. En miss resulterar i 10 poång bort då tavlan är numrerad lo-6. 
Momentet blir så pass avgörande an det blir många gånger blir lite chansartat vilket vi tycker skulle 

kunna andras till det bättre. Figurtavlan eller Helmatchtavlan som den benamns i Faltdelen i SHB (sid 

109) har ett maxavstånd på 13 meter. An då anvanda denna tavla på 25 meter blir nästan dubbelt så 

långt cin maxavståndet för fältskytte. 

Förslag till förändring 

Vårt förslag är att andra figurerna på Figurtavlan (delmoment 3) till hgurer som ar anpassade för 

skytte från 25 meter. Man kan få plats med nedan angivna figurer och då även i olika färger vilket blir 

mer anpassat till normalt fältskytte: 

1. Oval A-Oval, 26 x 19 cm (oval liggande/rod) 

2. C 20, 20 x 18 cm (rund/grön) 

3. Diamanten 30 x 21 cm, (diamant/orange) 

4. Triangel, 25 X 25 X 25 cm (triangel/svart). 

Poängrakning i hgurerna bör även vara 5 ner till 1. Detta for an göra delmomentet mindre avgorande 

och även mer likt fältskytte. Bifogas två förslag på utseende på ny Figurtavla. 

Skytte med A och R får även skjutas MED stodhand I delmoment 3 för att battre följa de riktlinjerna 

för avstånd/tider för föreslagna hgurer. Skjuttiderna år oforandrade. 

Yrkande 

Att tavlan för delmoment 3 i tavlingsformen Nationell Helmatch ändras enligt ovanstående förslag. 

Att stödhand tillåts i vapengrupperna A och R för delmoment 3 i tävlingsformen Nationell Helmatch. 

han Onerbeck, Atlas Copco PK 

Med motionär 

Christer Westin 

Upphovsman Nationell Helmatch 

Kaj Lindqvist 

Ordforande Atlas Copco PK 

Antaget av föreningsstyrelse 

2024-10-27 

Mihai Saulescu 
Ordförande Stockolmskretsen 

Antaget av kretsstyrelse 

(datum) 



Beräkningar från Kretsmästers ap 2024 från Stockholmskretsen. För att belysa de1moment 3 och det 
alltför avgörande. 

VAPE GRUPP C 

Snittpoäng i respektive vapengrupp C: 

Delmoment 1, Preåsion 171,6 

Delmoment 2, Duell 167,8 

Delmoment 3, Figurtavla 122,3 

Högsta vs. Lägsta resultat bland topp 20 skyttar. De två bästa och två sämsta är borttagna 

Delmoment 1, Preåsion 

Delmoment 2, Duell 

Delmoment 3, Figurtavla 

VAPE GRUPPA 

Högsta 

189 

187 

158 

Snittpoäng i respektive vapengrupp A: 

Delmoment 1, Preå sion 166,1 

Delmoment 2, Duell 138,5 

Delmoment 3, Figurtavla 81,5 

Lägsta 

173 

164 

123 

Skillnad 

16 poäng 

23 poäng 

35 poäng 

Högsta vs. Lägsta resultat bland topp 16 skyttar. De två bästa och två sämsta är borttagna 

Delmoment 1, Preåsion 

Delmoment 2, Duell 

Delmoment 3, Figurtavla 

Högsta 

180 

175 

125 

Lägsta 

147 

104 

40 

Skillnad 

33 poäng 

71 poäng 

85 poäng 



Bilaga:
Förslag på ny figur i delmoment 3 i tävlingsformen Nationell Helmatch.

Två olika förslag enligt nedan bilder.



Normalfigur

C20, 20 x 18 cm

Alternativ 1 Alternativ 2



443 3 2 121 5443 3 2 121 5

Normalfigur

H-J A-Oval 1, 26 x 19 cm röd

Alternativ 1 Alternativ 2 



Normalfigur

Triangel, 25 x 25 x 25 cm

Alternativ 1 Alternativ 2 

443 3 2 121 5



443 3 2 12

5 4 3 2 14321

Normalfigur

Diamanten, 30 x 21 cm

Alternativ 1 Alternativ 2 



Figurtavla utseende 2 alternativ

60 cm

60 cm

60 cm

Alternativ 1 Alternativ 2 

◄ 

NATIONELL HELMATCH 
!M• 

PIS101 Mll (Il ION'X T NATIONEU HELMATCH 

Nff•(lHJl,N(R111tOQQ(:$ADT[l 0IN4'081IO 111-.---.- Nff•:flHJt,ll,f(A111400Q(S,AOT(L01~1l., .. ~-



Underbilaga 2:13

Dalarnas Pistolskyttekrets 

Motion till Förbundsmötet 2025: Stipendier 

Bakgrund 
Många inom skytterörelsen kämpar på i det tysta . Duktiga skyttar lägger ner stora summor 

pengar på till exempel ammunition till träningen och reskostnader för att åka på tävlingar. 

Utöver själva skyttet finns dessutom många föreningsmänniskor som lägger ner många 

ideella timmar för att slussa in framtidens skyttar genom utbildning och förenings

administration för att upprätthålla förutsättningarna för att dagens skyttar kan fortsätta träna 

och tävla i sin hemma klubb. Uppskattningen är sällan i nivå med insatsen - inte från den egna 

skytterörelsen men framför allt inte från allmänheten. 

Förslag 
Jag vill därför att SPSF inrättar två stipendier. Ett stipendium ger inte bara resurser och 

uppskattning till mottagarna - det ger också god PR för pistolskyttet i Sverige. 

Stipendiater 
Mitt förslag är att förbundet årligen tilldelar 2 x 5 000 kr till respektive kretsstyrelse. De väljer 

sedan ut två värdiga mottagare baserat på de nomineringar som samtliga skyttar i respektive 

krets kan lämna in under året. 

Det ena stipendiet ska gå till en skytt som åstadkommit en framstående skytteinsats. Det kan 

vara en medalj i NM, SM , landsdelsmästerskap eller kanske ett rekord . Man bör också kunna 

dela ut stipendiet till någon ny/ung eller helt enkelt bara en lovande skytt som beslutat satsa 

lite extra på sitt fritidsintresse . 

Det andra stipendiet ska gå till en eldsjäl som antingen gjort något kortsiktigt stort och bra för 

skyttet. T.ex. haft en framträdande roll i ett stort tävlingsarrangemang eller tagit initiativ till 

något nytt för kretsen såsom utbildningsinsatser eller nya tävlingar som omfattar hela 

kretsen. Det ska också kunna delas ut till någon som under lång tid arbetat för skyttets bästa 

inom sin krets. 

Finansiering 
Det finns 27 kretsar i Sverige varför det alltså behövs 2 x 5 000 kr x 27 kretsar = 270 000 kr. 

E-post: 
sekreterare@dalakretsen .se 
kassor@da la kretsen .se 
Hemsida: 

www.dalakretsen.se 

Adress: 
Dalarnas Pistolskyttekrets 
c/o Mats Dahlstedt 
Guldstigen 18 D 
791 56 FALUN 

Bankgiro: 
809-4963 

Org.nr: 

802500-8205 



Dalarnas Pistolskyttekirets 

"Eldsjälens pris" 

Mitt förslag är att "eldsjälens stipendium" finansieras av dels landets skyttar och dels SPSF. 

Ett tillägg om 10 kr på startavgiften till Rikstävlingen på Hemortens banor skulle ge ca 90 000 

kr (baserat på antalet starter 2023). Antalet starter varierar ju år från år och därför är det 

lämpligt att SPSF täcker upp differensen mellan 135 000 kr och vad Rikstävlingens tillskott 

ger. 

Ett alternativ till det upplägget skulle kunna vara ett tillägg om 5 kr för varje medlem i SPSF -

dvs. 150 000 kr. Det finns en symbolisk tanke i att landets skyttar och landets förbund delar 

på denna finansiering men även SPSF: s medel kommer förstås ursprungligen från landets 

skyttar, så detta alternativ kan vara mer rättframt och transparent. 

"Skyttens pris" 

När det gäller idrottsliga prestationer finns det gott om företag som vill stoltsera med att de 

sponsrar svenska elitidrottare. 

Den enklaste lösningen på detta stipendiums finansiering är att hitta en företagssponsor som 

finansierar hela summan om 135 000 kr - gärna i ett flerårigt avtal. Den uppenbara mot

prestationen är att stipendiet får namn efter företaget. Sponsorn ges förstås möjlighet att dela 

ut stipendierna för en valfri krets - eller de kretsar där man har verksamhet - med sedvanlig 

jätte-check, pressrelease, pressträff, marknadsföring i sociala medier etc. 

Ett alternativ till finansiering är att man även här delar på finansieringen . T.ex. 1 /3-de l från en 

företagssponsor, 1 /3-de l från SPSF och 1 /3-de l från landets skyttar. 

Sammanfattning 
Att skapa ett stipendium baserat på en motion låter sig inte göras. Denna motion är skriven i 

syfte att inspirera SPSF: s förbundsstyrelse (eller de som ges i uppdrag att utarbeta ett för

slag) till att ta fram ett färdigt och genomarbetat förslag där en långvarigt hållbar finansiering 

utarbetas samt att, bland annat, eventuella skatterättsliga aspekter tas i beaktande. 

E-post: 
sekreterare@dalakretsen.se 
kassor@dalakretsen.se 
Hemsida: 

www.dalakretsen.se 

Adress: 
Dalarnas Pistolskyttekrets 
c/o Mats Dahlstedt 
Guldstigen 18 D 
791 56 FALUN 

Bankgiro: 
809-4963 

Org.nr: 

802500-8205 



Dalarnas Pistolskyttekirets 

Yrkande 
Jag yrkar: 

Att förbundsmötet ger förbundsstyrelsen i uppdrag att utarbeta ett genomtänkt och 

hållbart finansierat förslag för två stipendier som årligen och på kretsnivå ska delas 

ut i enlighet med innehållet i stycket benämnt "Stipendiater". 

Att resultatet av uppdraget i första att-satsen skall presenteras och tas upp för 

omröstning av 2026 års förbundsmöte. 

Med skyttehälsningar, Falun 2024-11-20 

Mats Dah/stedt, Falu Sport- och Pisto/skytteklubb 

" reningsstyrelsen, datum: '2._ I-i_ l \ ,Z. ½ 

Antagen av kretsstyrelse, datum: _1-_~_ l_'7-_ o_ '3 ____ _ 

~5i ' fe) 
L S"" k ~ d ena ~ogren, retsor aran e 

Insä ndes till förbundskansliet, datum: ~ l/ / :2J }?5 

E-post: 
sekreterare@dalakretsen.se 
kassor@dalakretsen.se 
Hemsida: 

www.dalakretsen.se 

Adress: 
Dalarnas Pistolskyttekrets 
c/o Mats Dahlstedt 
Guldstigen 18 D 
791 56 FALUN 

Bankgiro: 
809-4963 

Org.nr: 

802500-8205 
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Motion till Svenska Pistolskytteförbundet 

Org.nr 846005- 8020 

Malmöhus Pistolskyttekrets 

Motion angående återinföring av modell P08 i vapengrupp Al 

Bakgrund/varför det ska ske en förändring: 
Under det föregående året har pistolen av modell P08 avlägsnats från listan över 
godkända modeller för tävlingar i vapengrupp Al. Enligt tillgänglig information 
grundar sig detta beslut på att vapnet inte anses ha varit i bruk som tjänstevapen. 
Beslutet har haft en betydande påverkan på många skyttar, särskilt de som tävlar 
på hög nivå. Modellen har varit godkänd under lång tid och dess borttagande har 
skapat stort missnöje bland ett flertal skyttar. 

Motivering till ändring: 
Modellen är fullt jämförbar med övriga godkända modeller i vapengrupp Al, 
men saknar möjligheter att hävda sig i vapengrupp A3, där den i så fall skulle 
behöva användas. Detta innebär att vapnet i praktiken blir oanvändbart i 
tävlings-sammanhang, vilket får en negativ inverkan på många skyttar. Att ändra 
statusen för en modell från godkänd till icke-godkänd efter många år av 
användning och acceptans uppfattas som orimligt av de berörda. Beslutet 
riskerar att leda till att ägare av modellen inte längre använder den i tävlingar, 
vilket i förlängningen kan resultera i att dessa vapen blir obrukbara och en del 
vapenägare kommer att ha svårt att motivera innehavet gentemot polisen. En 
återinföring av modellen skulle bidra till att bevara dess relevans och 
användning inom sporten. 

Yrkande: 
Återinför modell P08 som godkänd i vapengrupp Al. 

Antagen av styrelst·'filför ~-öh# s istolskyttekrets 2025-01-30 

Mikaet JJta.kett ' ' 
."4,i.ii:l ilmJl:tl l ,f l Q.".p t ' t.'>l! J l(,~T~: '., . • • • • • • • • • ' 

Mikael Drakell, Ordförande i Malmöhus Pistolskyttekrets 

Insändes till förbundskansliet, datum 2025-01-31 
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Krysseboda 2024-09-29 

Motion till Svenska pistolskytteförbundets förbundsmöte 2025 

önskar att det i skjuthandbok förs in ett förbud om att människoliknande och djurliknande 
figurer får användas i den tävlings- och träningsverksamhet där juniorer deltar. 

Att uppmuntra juniorer till att träna och tävla mot människoliknande figurer bör inte förekomma i 
träningar och tävlingar som utförs av förbundets föreningar. 

Förbundet bedriver verksamhet som frivillig försvarsorganisation och som ett idrottsförbund. 
Detta bör ses som två skilda verksamheter vilket till del också är fallet redan idag. Vi är som 
förening väl medvetna om vilken uppgift SPSF har som frivilligförsvarsorganisation, både i stödet 
till det militära försvaret med kompetens rörande främst utbildning och som resurshållare för att 
med organisationens medlemmar stötta det civila försvaret i höjd beredskap. Man bör dock här 
ha respekt för att de medlemmar som kommit till vår verksamhet de senaste 20 åren i många fall 
inte gjort det för att vara en del i den frivilliga försvarsverksamheten utan har sett det som en 
idrottslig verksamhet. Historiskt må det ha varit den militära kopplingen som var grunden och att 
idrotten blev en frukt av detta men idag är det viktigt för vår legitimitet både som frivillig 
försvarsorganisation och idrottsförbund att dessa två hålls nära varandra men ända tydligt 
åtskilda främst när det gäller våra ungdomar. Att verksamheten kring FMI nyttjar vuxna 
medlemmars förmåga att hantera vapen och stödjer Försvarsmakten med detta ska ha sin 
naturliga plats i verksamheten. Den delen av verksamheten kan med stor sannolikhet behöva 
öka kopplat till rådande omvärldsläge, men att ha det som argument för att i våra tävlingsklasser 
öka användandet av den målmaterielen ser vi som både problematiskt och direkt olämpligt. 

Med tanke på det hårda klimat som idag genomsyrar samhället där myndighetsföreträdare 
argumenterar för att vi är i en "nationell kris" och "barn" rekryteras av kriminella nätverk. De 
åsikter som till följd av detta förs fram om att vår verksamhet bör begränsas gör att vi som 
organisation inte tål att detta får förekomma i vår idrottsliga verksamhet. 
Det har under året uppmärksammats att just dessa nätverk närmat sig idrottsklubbar och där 
försökt värva unga potentiella medlemmar. Vidare så är det idag tydliga åldersregler för dataspel 
med inslag av skjutvapenvåld mot människoliknande avarter vilket ytterligare förstärker det 
olämpliga i att använda människoliknande mål. 

Vår verksamhet behöver fler juniorer och det får vi inte genom att använda dessa målmaterial. 
Antalet aktiva juniorer i förbundets verksamhet är låg och det främjar inte tillväxten om 
människoliknande och djurliknande målfigurer tillåts i juniorverksamheten då föräldrar med stor 
sannolikhet kommer att sätta stopp för deltagande. 

Olyckligtvis förekom nämnda målmaterial vid årets pistolskytte SM i Malmö på den 
fältskyttebana som juniorerna gick och det var också den enda runda då detta målmaterial 

förekom. 

Vi föreslår därför att det införs ett förbud mot att använda detta målmaterial i tävlingar och 
träningar för juniorer som genomförs i förbundets regi. 

Mattias Thomsson, Ordförande Krysseboda PK 
"'fiLts.~rLes ~,f-
s~ reisc bc-s ~ 2.'1 1 'liö 

~M BwftLVS~ 

o f'-tl.-{:-. tl-s -- l.rd:5 




	Kretsutskick 1-2025 Prpopsitioner och motioner-optimerad
	Utskick Proposition och motioner 2025.pdf
	Prposition Vet.pdf
	Bilag 2 utskick grund.pdf
	BinderYttrande25.pdf
	Motionsyttrande 1.pdf
	Motion 2.pdf
	Motion 3.pdf
	Motion 4.pdf
	Motion 5.pdf
	Motion 6.pdf
	Motion 7.pdf
	Motion 8.pdf
	Motion 9.pdf
	Motion 10.pdf
	Motion 11.pdf
	Motion 12.pdf
	Motion 13.pdf
	Motion 14.pdf
	Motion 15.pdf
	Motion 16.pdf

	Bilag 2 utskick.pdf
	Binder Motioner original.pdf
	Sthlm motion 1.pdf
	Sthlm motion 2.pdf
	Sthlm motion 3.pdf
	Sthlm motion 4.pdf
	Sthlm motion 5.pdf
	skanna0219.pdf
	skanna0220.pdf
	skanna0221.pdf
	skanna0222.pdf
	skanna0223.pdf
	skanna0224.pdf
	skanna0225.pdf
	Dalarna motion 241218.pdf
	250131 Motion P08 Malmökretsen.pdf
	Motion till förbundsårsmöte 2025.pdf


	sista sidan



